
 

刘德利博士（Te-Li Lau, PhD）是三一福音神学院 

（Trinity Evangelical Divinity School, TEDS）的新约副

教授。 

在攻读神学之前，刘博士曾在新加坡军队服役两年半，并在

硅谷工作了十年，获得了计算机工程领域的多项专利。他曾

在新加坡圣经学院、TEDS 和埃默里大学教授新约希腊文。 

他的研究兴趣是对保罗的研究、新约文本与儒家著作的比

较、道德心理学以及情感在道德形成中的作用。 

刘博士喜欢亚洲美食，无论是马来菜、中国菜、日本菜还是印度菜。他喜欢看动作片和听

爵士乐。他最喜欢的爵士乐手包括斯坦-盖茨（Stan Getz）、切特-贝克（Chet Baker）和

基思-贾雷特（Keith Jarrett）。他喜欢和家人一起在树林里散步。 

作为一名前工程师，他渴望学习技术如何促进有效的教学。他仍然热爱 Emacs，并用它撰

写讲义。 

 

Before pursuing theological studies, Dr. Lau served in the Singapore military for two and 

a half years and worked in Silicon Valley for ten years, obtaining several patents in the 

field of computer engineering. He taught New Testament Greek at Singapore Bible 

College, TEDS, and Emory University. 

His research interest is in Pauline studies, the comparison of New Testament texts with 

Confucian writings, moral psychology, and the role of emotion in moral formation. 

Dr. Lau loves Asian cuisine, be it Malay, Chinese, Japanese, or Indian. He enjoys 

watching action movies and listening to Jazz music. His favorite Jazz artists include 

Stan Getz, Chet Baker, and Keith Jarrett. He relishes walking in the woods with his 

family. 

As a former engineer, He is eager to learn how technology can facilitate effective 

pedagogy. He still loves Emacs and write his lecture notes with it. 

 


